## 參考文獻

- Anderson, D. G. and Richart, F. E., 1976, "Effect of shearing on shear modulus of clays", Journal Geotechnical Engineering Division, ASCE, Vol. 102, No. GT9, pp. 975-987.
- Aversa, S., Evangelista, A., Leroueil, S, and Picarelli L, 1993, "Some aspects of the mechanical behaviour of 'structured' soil and soft rocks," Geotechnical Engineering of Hard Soil-Soft Rocks, Anagnostopoulos et al. (eds), 1993, Balkema, Rotterdam, pp. 359-366.
- Barton, M. E., 1993, "Cohesive sands: The natural transition from sands to sandstones," Geotechnical Engineering of Hard Soil-Soft Rocks, Anagnostopoulos et al. (eds), 1993, Balkema, Rotterdam, pp. 367-374.
- Bell, F. G. and Culshaw M. G., 1993, "A survey of the geotechnical properties of some relatively weak Triassic sandstones," The Engineering Geology of Weak Rock, Cripps et al. (eds), Balkema, Rotterdam. ISBN 90 6191 1672, pp. 139-148.
- Bieniawski, Z. T., 1984, "Rock mechanics in mining and tunneling," Balkema, Boston, 272p.
- Bieniawski, Z. T., 1974, "Estimating the strength of rock material," *J. S. Afr. Inst. Min. Metall.*, Vol. 74, No. 8, pp. 312-320.
- Brace, W. F., Paulding, B. W. and Scholz, C., 1966, "Dilatancy in the Fracture of Crystalline Rocks," J. Geophys.Res, Vol. 71, 3939-3953.
- Burland, J.B., 1989, "Small is beautiful The stiffness of soil at small strains," Ninth Laurits Bjerrum Memorial Lecture, *Canadian*

- Geotechnical Journal, Vol. 26, No 4, pp. 499-516.
- Dobereiner, L. and DE Freitas, M. H., 1986, "Geotechnical properties of weak sandstones," *Geotechnique*, Vol. 36, No.1, pp. 79-94.
- Goodman R.E., 1989, "Introduction to Rock Mechanics," second edition, pp. 69-70, pp. 83.
- Hight, D.W. and Higgins K.G., 1995, "An approach to the perdiction of ground movements in engineering practice: Background and application," *Pre-failure Deformation of Geomaterials*, Shibuya, Mitachi and Miura (eds), Balkema, Rotterdam, pp. 909-945.
- Hoshino, K, 1993, "Geological evolution from soil to the rock: Mechanism of lithification and change of mechanical properties," Geotechnical Engineering of Hard Soil-Soft Rocks, Anagnostopoulos et al. (eds), 1993, Balkema, Rotterdam, pp. 131-138.
- Iwasaki, T., Tatsuoka, F. and Takagi, Y., 1978a, "Shear moduli of sand under cyclic torsion shear loading", Soils and Foundations, Vol. 18, No.1, March, pp. 39-56.
- Johnston, I.W., 1993, "Soft rock engineering," *Comprehensive Rock Engineering*, ED. J. A. Hudson, Vol. 1, pp. 367-393.
- Johnston, I. W., 1985b, "Strength of intact geomechanical materials," Journal of Geotechnical Engineering, ASCE, Vol. 111, No. 6, pp. 730-749.
- Johnston, I.W., 1985, "Comprison of two stregth criteria for intact rock," Journal of Geotechnical Engineering, Vol. 111, No. 12, pp. 1449-1454.
- Johnston, I. W. and Choi, S. K., 1986, "A synthetic soft rock for

- laboratory model studies," *Geotechnique*, Vol.36, No. 2, pp. 251-263.
- Jardine, R. J., 1992, "Some observations on the kinematic nature of soil stiffness," Soil and Foundations, Vol.32, No.2, pp. 111-124.
- Kahn, J. S., 1956, "The analysis and distribution of the properties of packing in sand-size sediments: part I on the measurement of packing in sandstones" J. Geol. Vol. 64, pp. 385-395.
- Kim, Y. S., Tatsuoka, F. and Ochi, K., 1994, "Deformation characteristics at small strains of sedimentary soft rocks by triaxial compression tests," *Geotechnique*, Vol.44-3, pp. 461-478.
- Lama, R.D. and Vutukuri, V.S., 1978, "Handbook on Mechanical Properities of Rocks," Trans. Tech. Publications Clausthal, Germany.
- Lin, M. L. and Hung, J. J., 1982 "The influence of moisture content on mechanical properties of some sedimentary rocks in Taiwan," *Proc.* of the 7<sup>th</sup> Southeast Asian Geotechnical Conference, Taipei, Taiwan.
- Malandraki, V., and Toll, D. G. (2000). "Drained probing triaxial tests on a weakly bonded artificial soil." *Geotechnique*, London, 50(2),141-151.
- Malandraki, V., and Toll, D. G. (2001). "Triaxial Tests on weakly bonded Soil with Changes in Strress Path." Journal of Geotechnical and Geoenvironmental Engineering, Vol. 127, No 3, 0282-0291
- Oliveira R., 1993 "Weak rock materials," *The Engineering Geology of Weak Rock*, pp. 5-15.
- Pan, Yii-Wen and Banerjee, Sunirmal(1987)," Transitional Yielding Approach for Soils Under General Loading", Journal of Engineering Machanics, Vol. 113, No. 2, February, pp. 153-169.

- Petley D., Jones, M., Fan, C. and Stafford, C. et al., 1993, "Deformation and fabric changes in weak fine-grained rocks during high pressure consolidation and shear," Geotechnical Engineering of Hard Soils-Soft Rocks, Anagnostopoulos et al. (eds), Balkema, Rotterdam, ISBN 90 51403443, pp. 734-743.
- Pettijohn, F. J., Potter, P. E. and Siever, R., 1972, "Sand and Sandstone," New York: Springer.
- Stimpson, B., O'Riordan N. J. and Croft D. D., 1979, "A computer model for the analysis of ground movements in London clay," *Geotechnique*, Vol.29, pp. 149-175.
- Stoke, K. H. and Lodde, P. F., 1978, "Dynamic response of San Francisco bay mud", proceeding, ASCE Special conference on earthquake engineering and soil dynamics, Pasadena, California, Vol. 2, June, pp. 940-959.
- Sun, J. I., Golesorkhi, R. and Seed, H. B., 1988, "Dynamic moduli and damping ratios for cohesive soils," Department of Civil Engineering University of California, Report No.UCB/EERC-88/15.
- Tatsuoka F., Kohata Y., Kim Y. S., Ochi K. and Shi D., 1993, "Measuring small strain stiffness of soft rocks," Geotechnical Engineering of Hard Soils-Soft Rocks, Anagnostopoulos et al. (eds), Balkema, Rotterdam, pp.809-816.
- Tatsuoka, F., Kohata, Y., 1995, "Stiffness of hard soils and soft rocks in engineering applications," Pre-failure Deformation of Geomaterials, Shibuya, Mitachi and Miura (eds), Balkema, Rotterdam, pp. 947-1061.
- Yoshinaka, R., Osada, M. and Tran, T.V., 1996, "Deformation behavior

- of soft rocks during consolidation-undrainde cyclic triaxial testing," Int. J. Rock Mech.Sci. and Geimech.Abstr., Vol.33, No. 6, pp. 557-572.
- Zen, K., Umehara, Y. and Hamada, K., 1978, "Laboratory tests and in-situ seismic survey on vibratory shear modulus of clayey soils with various plasticities", proceedings, fifth Japan earthquake Engineeing Symosium, Tokyo, Japan, November, pp. 721-728
- 陳汝勤、莊文星,1992,「岩石學」,聯經出版,台北。
- 赤井浩一, 1993, "General aspect of soft rocks," 土壤基礎(日本), 41期, 1-6頁.
- 何春蓀,1986,「0台灣地質概論及台灣地質圖說明書」,經濟部中央 地質調查所,第99-102頁。
- 廖洪鈞、余文芳,1993,「徑向應力路徑對臺北盆地沉泥質粘土強度 行為之影響」,中國土木水利工程學刊,第5卷,第3期。
- 歐章煜,1999,「台北沉泥質粘土之降伏特性探討」,中國土木水利工程學刊,第11卷,第3期。
- 林銘郎、林煜卿,1998,「新竹寶山地區泥質岩石力學性質研究」,岩盤工程研討會,新竹,國立交通大學,第139-148頁。
- 卿建業,1995,「人工軟弱岩石承載行為研究」,國立台灣大學土木工程研究所碩士論文。
- 林傑, 1997,「軟弱砂岩剪脹及潛變行為研究」, 國立台灣大學土木工

程研究所碩士論文。

- 陳賀瑞,1997,「中北部地區籍軟弱砂岩之物理與力學性質之初步探討」,國立交通大學土木工程研究所碩士論文。
- 黃亦敏,1998,「受應變力影響之及軟弱砂岩力學行為及其模式」,國立交通大學土木工程研究所碩士論文。
- 林聖諭,1998,「軟弱砂岩之微觀組構及其對力學性質之影響」,國立交通大學土木工程研究所碩士論文。
- 柳政男,1998,「軟岩多功能儀器研發及軟砂岩基本性質之探討」,國立交通大學土木工程研究所碩士論文。
- 張志勇, 1999,「軟弱岩石之張力行為」, 國立交通大學土木工程研究 所碩士論文。
- 陳恆祐,1999,「軟岩的滲透性質及滲流對微組構之影響」,國立交通 大學土木工程研究所碩士論文。
- 黃慧儀,1999,「軟弱砂岩之三軸試驗」,國立交通大學土木工程研究 所碩士論文。
- 王慧蓉,2001,「軟弱岩石之漸進屈伏模式及應用」,國立交通大學土 木工程研究所碩士論文。
- 林景民,2001,「軟弱岩石之應力應變與屈服行為」,國立交通大學木工程研究所碩士論文。

- 鍾峻偉,2001,「人造軟砂岩之研製與性質」,國立交通大學土木工程研究所碩士論文。
- 洪任賢,2002,「軟弱岩石之應力應變行為」國立交通大學土木工程 研究所碩士論文。
- 葉季霖,2003,「軟弱岩石之勁度」國立交通大學土木工程研究所碩士論文。
- 孫光東,2004,「退縮距離對膠結不良砂岩淺基礎承載行為之影響」 國立交通大學土木工程研究所碩士論文。
- 王柏皓,2004,「邊坡傾角對膠結不良砂岩淺基礎承載行為之影響」 國立交通大學土木工程研究所碩士論文。

